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Handicaprådsmøde – 30. oktober kl. 17-19 
 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN:  
 

Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Nicolaj Bertel Riber (næstformand)  
Britt Helen Krogh  
Tonny Bengtsson  
Stig Neuman  
Helle Barth  
Henrik Aagaard  
Asger Villemoes Nielsen (referent)  

Dagsorden:  
1. Godkendelse af dagsorden og referat  

a. Godkendt  

2. Overrækkelse af Årets Handicappris 2023 

a. Prisen blev overrakt til Jeanet Barth personligt jf. tale og udnævnelse på Foreningernes Dag 29. 
september. (Video sendes med i referat). 

3. Gennemgang af byen 

a. Der er fliser langs Engparken, og brostenene i midten ligger skarpt og fint – på nær det sidste 
stykke ved de nye fliser. Der er huller i asfalten ved spærringen på Engvej. 

b. Udfordringer ved det nye ishus på havnen. De har beklædt hele fortovet med stole, borde og 
bænke. 

c. Strandhotellet har også lidt svært ved at holde to fliserækker frit for forbipasserendes skyld. 

d. Kunne man evt. prøve at tale med LIDL ift. deres handicapparkering. Den er ekstrem smal og 
helt op til forretningen – hvilket principielt er godt, men nu skal man faktisk ud på siden, der 
vender ud mod andre biler, så man kan ikke komme ud for dem. De er for smalle til at være 
handicapparkeringer. 

e. Ved Gåserepublikken har vi talt om, at der skal være et handicapskilt med skilt på begge sider. 
Der var ros fra Nicolaj vedr. den slidske, der er lavet på Idrætsstien. 

4. Foreningernes dag fremover 

a. Dagen har været oppe at vende på lokalrådsmøde. Der var et stort ønske om, at der kunne 
komme nogle siddepladser. Og så er det svært at høre, da der er meget baggrundsstøj, hvilket 
er generende for hørehæmmede. 

b. Forlods skal det huskes at reklamere ligeligt også for handicapprisen. 

5. CSV som forslag 

a. Center for Specialundervisning for Voksne: hørenetværket for Kastrup/Tårnby/Dragør er des-
værre blevet nedlagt. I CSV kunne folk gå ind og få testet deres høreapparater – og det er så-
dan, at de kan komme på Wiedergården og tjekke høreapparater, hvis der er et lokale til rådig-
hed for det. 

i. Forvaltningen spørger Hanne Bertelsen, om det er muligt at finde et lokale – gerne i en 
frekvens der er ca. hver anden måned – der kunne stilles til rådighed. 

6. Bænke + ansøgning på strand 
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a. Hylles Herligheder fik afslag på at betale for to bænke ved Mormorstranden i nærheden af de 
cementerede skraldespande. Har man spurgt Fredningsrådet? Jesper Horn Larsen oplyste, at 
der ikke er truffet nogen afgørelse – andet end det planmæssigt vurderes uhensigtsmæssigt, 
og at sagen er i Planafdelingen. 

b. Forvaltningen skal have svar på bænkeopsætningen ved Mågevænget og den ved Harevænget, 
samt en mere, fra Handicaprådet ift. om placering og opsætning er korrekt. 

7. Nyt budget 

a. I det nye budget2024 er det svært at se, hvad Handicaprådet er budgetteret med. Men svaret 
er, at servicedelen PL-fremskrives, og anlæg er fortløbende 104.000 kr. 

b. Jesper Horn Larsen uddelte oversigt over handicapvenlige anlægstiltag. 

c. Det oplystes også, at liften på Søbadet ikke er prioriteret i det kommende års budget. 

d. Helle Barth henledte også opmærksomheden på, at der i budgettet er afsat til 450.000 til han-
dicapvenlige tiltag, og at Handicaprådet skal tages med på råd. 

8. Svømmehal lift/døre 

a. ABA-anlægsfolkene (alarmfirmaet) kan ikke udtale sig, så nu skal forvaltningen have fat i en 
brandrådgiver, der kan rådgive. Rådet anbefalede at tage kontakt til BESAM, der laver døre på 
bl.a. Enggården. 

b. Ang. liften. Der er taget en beslutning ang. liften om, at det er eget ansvar. Forsikringsspørgs-
målet skal afklares. Det er hallens ansvar med liftens drift. Men personforhold skal undersøges 
med henblik på personskader. 

9. Repræsentation i BOP 

a. Kan Handicaprådet blive repræsenteret ligesom Ældrerådet? Nicolaj svarede, at der skal rettes 
en forespørgsel til SSAU, der så kan drøfte det. 

10. Ansøgning om bod i Dragør 

a. Den 3. december er det international handicapdag. Og selvom prisen er flyttet til Foreninger-
nes Dag, vil man gerne stadig holde noget på dagen. Fx ved at have en bod ved det gamle Irma, 
hvorfra der kan uddeles materialer, uddele gløgg og æbleskiver. Jesper svarede, at man skal 
sende en ansøgning til Plan, Teknik og Erhverv. Man kan ringe til Asta. Og må man låne strøm 
af kommunen? (Og forvaltningen fremfinder ekstra eksemplarer af Handicappolitikken til ud-
deling).  

11. Hvad gør vi med Handicaprådet fremover (se også bilag til næste punkt) 

a. Handicaprådet føler ikke, de bliver hørt og har en berettigelse.  

i. Nicolaj svarede, at han sagtens kan forstå følelsen af, at det går meget langsomt, og at 
man ikke altid får det, som man gerne vil have det. Der er dog sket forandringer, man 
bør se og huske på. 

1. Stig kommenterede det også. Det er til at køre sur i som frivillig.   

12. Handicappolitikken (se bilag vedr. effektmål) 

a. Bilaget blev gennemgået, og der blev også dvælet ift. busturene, hvor Nicolaj nævnte, at der 
holdes møde med Aktivitetshuset i november. Liften blev brugt som eksempel på noget, Handi-
caprådet kunne bruge som effektmål – at løse liftproblematikken. 

b. Medlemmerne af rådet sender effektforslag til Asger til at sammenskrive. 

13. Hjemmeplejen generelt  

a. Tonny kommenterede hjemmeplejens indsats i hjemmet. På under 2 mdr. har der været 46 
forskellige hjemmeplejere, og indsatsen har været meget svingende og mangelfuld. En uværdig 
indsats. På Bornholm har man givet alle hjemmeplejere et engangstillæg for at fastholde dem. 
God ide til efterfølgelse.  

b. Så reglerne for hjemmepleje efterlyses.  

c. Nicolaj er ked af den konkrete sag – rådet kan ikke behandle personsager. Men BDO-rapporten 
er naturligvis retvisende. Der er plads til forbedring! Og nævnte herefter også samarbejde med 
FOA og andre tiltag, der kan være med til fremadrettet at gøre forholdene bedre. 
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14. Vederlag i Handicaprådet og FOU 

a. Der var spørgsmål ang. vederlag til medlemmer af FOU, som det fx er tilfældet i Handicaprådet. 
FOU får ikke vederlag. 

15. Kommende møder i 2024: 

a. Mandag den 29. januar 

b. Mandag den 25. marts 

c. Mandag den 27. maj 

d. Mandag den 26. august 

e. Mandag den 28. oktober 

16. Evt.  

a. Der er kigget på fotos af Dragør vedr. Nordre Væl, hvor der engang stod 4 københavnerbænke 
– hvor er de mon nu?  
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